

## Referat SK-møde Speedway 21. november 2023

### Sted: Teams

Inviterede: Erik Vinther (EV), Brian Berthelsen (BB), Svend Jacobsen (SJ), Thorkild Vestergård (TV), Tom Bauer (TB) og Jesper Søe Bergmann (JSB)

**Deltagere:** EV, BB, SJ, TV, TB og JSB

Referent: JSB

#### 1. Velkomst v. formanden

Den nyvalgte formand, Erik Vinther, bød velkommen til det første SK-møde i den nye sportskommission. Det var dejligt at se den gode opbakning og fremmøde på det ekstraordinære repræsentantskabsmøde, hvor alle klubber var repræsenteret, og bidrog konstruktivt til at få sammensat en kommission.

#### 2. Konstituering af SK

Som næstformand konstitueres Svend Jacobsen.

Dernæst blev de enkelte turnusser fordelt blandt de menige medlemmer. Det vil sige at Sportskommissionen ser ud som nedenstående. Medlemmernes opdaterede kontaktinformationer kan altid findes på [DMU's hjemmeside](#):

##### a. Formand frem til 2025:

Erik Vinther - [formand@skspeedway.dk](mailto:formand@skspeedway.dk)

##### b. Frem til 2026:

Brian Berthelsen - [bb@skspeedway.dk](mailto:bb@skspeedway.dk)

Thorkild Vestergård - [tv@taspw.dk](mailto:tv@taspw.dk)

##### c. Frem til 2025:

Svend Jacobsen, næstformand - [B.S.Jacobsen@outlook.dk](mailto:B.S.Jacobsen@outlook.dk)

##### d. Frem til 2024:

Tom Bauer - [tb@skspeedway.dk](mailto:tb@skspeedway.dk)

##### e. Suppleant frem til 2024:

Jesper Dejlov Andersen - [jesper.a24@hotmail.com](mailto:jesper.a24@hotmail.com)

#### 3. Den nye kommission valgte at gennemgå hvad der var mest presserende lige pt, og hvad der skal komme styr på inden årets udgang.

##### a. DM-finalen:

DM-finalen går i 2024 til Grindsted Speedway Klub, da klubben er inde i en god periode med ambitiøse planer for klubben og banen. Klubben afviklede desuden liga-semifinalen 2023 på flot vis, og SK glæder sig til at se klubben vokse med opgaven.

Der er netop blevet sendt ansøgningsblanketten ud til mesterskabsløb, og som noget nyt vil der blive kørt 2 semifinaler på samme dato som kvalifikation til DM-finalen. På den måde kan det afvikles på en onsdag, som er den dag DMU har til rådighed i den internationale kalender - tak

til Speedwayligaen for at tilpasse ligakalenderen til både semifinaler og finalen.

b. Turnering 2024:

Thorkild (TV) gennemgik holdtilmeldingerne til de enkelte klasser og divisioner.

**500cc:** 8 hold i hver division. Dette er ganske fint og burde ikke skabe nogle udfordringer.

**85cc:** 3 hold i 1. div, 5 hold i 2. div og 6 hold i 3. div.

TV undersøger om man kan køre 3-holdsmatcher i 1. div. i 2024, da 3 tilmeldte hold er lige i underkanten. Det bemærkes desuden at 85cc-klassen er åben for deltagelse med enten 85cc, 190cc eller E-speedway i alle divisioner, så længe aldersgrænserne overholdes.

**50cc:** Erik taler med Mette Bergenhagen om dokumenter og navne fra 50cc-arbejdsgruppen. Der er mange modstridende interesser i klassen, og der er samtidig et stort ønske fra køre og klubber om at der snart kommer en turneringsplan, så dette står højt på dagsordenen til næste møde.

**250/500R** gives lov til at køre løb sammen, da der så forhåbentlig kan afvikles nogle løb. Der kommer ikke umiddelbart en holdturnering i 2024, da der ikke er sikkerhed omkring deltagelse. Frem mod 2025 vil der blive kigget på reglement og turnering for 500R i samarbejde med repræsentanter for 500R for at få nogle bindende svar om ambitioner ift. deltagelse i konkurrence, da der har tidligere været afholdt stævner med træning, hvor der kun har været hhv. 3 og 5 tilmeldte, så de måtte aflyses.

c. Uddannelse for alle officials:

Der skal indkaldes til evalueringsmøde med A-dommerne, og så skal der oprettes kurser for TT, TK, S samt dommerseminar i februar.

Desuden skal der dannes et overblik over behov for internationale uddannelser. Dette aftales nærmere ved næste SK møde i december.

d. Reglement 2024.

Thorkild har mere eller mindre forberedt reglementsændringerne til 2024, og mangler bare at høre om der er ændringer fra teknisk udvalg? Brian tager en snak med teknisk udvalg og hører om der er ønsker til ændringer. Det er bl.a. blevet besluttet at keramiske lejer tillades, men det skal lige klarlægges i hvilket omfang.

Herefter skal ændringerne godkendes af jura-udvalget inden JSB hjælper med at samle det hele.

4. Ansvarsområder

- a. Kommissionen har rigtig mange ansvarsområder, og der vil på det kommende møde blive kigget på, om de er hensigtsmæssigt grupperet og hvilke områder, der med fordel kan fordeles til evt. udvalg.

5. Økonomisk oversigt  
Erik har fået tilsendt budgettet for 2024, som, sammen med regnskabet for 2023, skal gennemgås i samarbejde med Jean fra sekretariatet og Forretningsudvalget (FU).
6. HB  
Formanden skal opdateres ift. HB's arbejde og deltager ved førstkommende HB-møde.
7. 250 ccm  
SK har modtaget en ansøgning om dispensation til at kunne opstarte træning på egen bane allerede fra sæsonstart på 250cc, hvilket er tre måneder før køreren fylder 13 år. Sportskommissionen afviser ansøgningen pga. kravene til minimumsalder.
8. Kommende mødeaktiviteter  
Næste møde afholdes onsdag d. 6. december kl. 16 i Fredericia.